

# 國立臺北科技大學學術倫理教育課程線上修習方式說明

## National Taipei University of Technology

### Online Academic Research Ethics Education Course

1. 本校 108 學年度 (含) 起入學之碩、博士班學生，均須於入學第一學年結束前修習「臺灣學術倫理教育線上課程」。請同學至網址：

<https://ethics.moe.edu.tw> 修習該項課程，該課程採網路教學方式實施，學生須通過課程測驗並取得修課證明，未完成該課程之學生，不得申請學位考試。第一學期新生請於十月份起，第二學期新生請於三月起登錄修習。

Starting from 2019 academic year, all students enrolled in either the Master's Program, the In-Service Master's Program, or the Doctoral Program must register for a compulsory online course available on the Center for Taiwan Academic Research Ethics Education Website. Students will receive a passing mark on the final examination, and obtain a Certificate of Completion by the end of their first year of the enrollment. To sign up for this online course, please use the following website: <https://ethics.moe.edu.tw/>

Each student taking this course must obtain at the very least a passing grade for the course test as well as the Certificate of Completion. Please note that, students that have not completed this course are not allowed to apply for their degree examination. New students that enrolled during the fall semester or spring semester should log in to the system to sign up for the course beginning either October or March of their respective enrollment years.



Navigation: [回首頁](#) [最新消息](#) [中心簡介](#) [課程列表](#) [課程試閱](#) [資源分享](#) [新手上路](#)

## 必修學生 修課 5 步驟

[查看詳情](#)

| 選擇登入身分前往課程網站           |                      |
|------------------------|----------------------|
| <a href="#">必修學生</a>   |                      |
| <a href="#">必修教研人員</a> |                      |
| <a href="#">個人註冊</a>   |                      |
| <a href="#">學生管理者</a>  |                      |
| <a href="#">教研管理者</a>  |                      |
| <a href="#">查詢管理者</a>  |                      |
| <a href="#">查詢身分</a>   | <a href="#">註冊帳號</a> |

Navigation: [最新消息](#) [學倫小知識](#) [相關政策](#) [文宣 / 海報](#) [議題教材包](#) [電子報](#)

| 日期         | 內容                       | 類別   |
|------------|--------------------------|------|
| 2020-07-29 | 與本中心合作學校之109學年度必修學生修課5步驟 | 熱門置頂 |
| 2020-09-08 | 全新服務「議題教材包」上線！           | 營運公告 |
| 2020-09-07 | 學術研究倫理教育數位課程新增3個單元       | 課務公告 |
| 2020-06-16 | 全新服務「重新修課」功能正式上線！        | 營運公告 |
| 2020-05-28 | 臺灣學術倫理教育資源中心總測驗制度說明      | 課務公告 |
| 2020-04-27 | 學術研究倫理教育數位課程新增7個單元       | 課務公告 |
| 2020-01-17 | 南榮科技大學必修學生帳號關閉公告         | 營運公告 |

2. 操作步驟請點選網頁下方「新手上路」說明，帳號為學號，密碼預設值為學號末五碼。

Please click on “Mandatory Students” for further instructions on how to begin this course. Kindly use your student number as your account log in number, and the default password is the last five digits of your student number.

### 相關連結



|                                     |   |   |   |
|-------------------------------------|---|---|---|
| <b>計畫相關</b><br>最新消息<br>計畫簡介<br>課程試閱 | <b>學習資源</b><br>相關網站<br>相關書籍<br>案例探討<br>世界主要大學研究倫理資訊<br>教學資源<br>課程發展計畫資料下載 | <b>新手上路</b><br>必修學生<br>Mandatory Students<br>註冊費<br>必修學校管理者 | <b>其他</b><br>常見問題<br>加入我們<br>聯絡我們<br>意見回饋<br>隱私權與資安政策 |
|-------------------------------------|---|---|---|

教育部校園學術倫理教育與機制發展計畫  
網站維護：國立交通大學人文與社會科學研究中心  
Copyright © 2012-2016

3. 本校學生若使用中文版介面登錄，身分請選擇「必修學生」、城市選「台北市」、學校選「國立臺北科技大學」，再輸入學號、密碼、驗證碼進行登錄。Upon entering the website, sign in on the right side of the web page. Please select “Mandatory Student”, “Taipei city”, “National Taipei University of Technology”, and then enter your student ID as your account name. The default password is the last 5 digits of your student ID.

註冊帳號 | 忘記密碼 | 意見回饋



回首頁 | 最新消息 | 中心簡介 | 課程列表 | 課程試閱 | 資源分享 | 新手上路

### 必修學生

「必修學生」是指學校與資源中心合作  
學生需依規定完成學術研究倫理教育課程  
學校已先為學生建立帳號，帳號是學號，密碼預設學號末5碼  
首次登入請詳閱「使用者聲明書」並完成「帳號開通手續」  
若未出現此步驟，請停止操作並立即與本中心聯繫

系統已預選必修課程，請依指示閱讀所有必修課程  
閱讀完畢後填寫總測驗，通過總測驗可立即下載修課證明  
您可於下方查詢各校制度與承辦窗口聯繫方式

臺北市

國立臺北科技大學

請輸入您的學號


密碼

請將我不是機器人打勾

我不是機器人

忘記密碼?

登入

| Mandatory Student  |  |
|--|--|
| <p>"Mandatory Student" : Your school has collaboration with AREE.<br/>Students should follow school regulation to finish academic research ethics courses.<br/>Your school has already created an account for you.<br/>Please fill in your student ID number as your account, and the last 5 digits of your student ID number as your password.<br/>Your school has already set curriculum for you, please read all the courses and pass the final exam, then you can download the certificate.<br/>You can look up the regulation and administrator of your school below.</p> | <div style="border: 1px solid #ccc; padding: 5px;"> <div style="display: flex; justify-content: space-between;"> <span>Taipei City</span> <span>▼</span> </div> <div style="display: flex; justify-content: space-between;"> <span>National Taipei University of Technolo.</span> <span>▼</span> </div> <div style="margin-top: 5px;"> <input type="text" value="account"/> </div> <div style="margin-top: 5px;"> <input type="password" value="password"/> <span style="float: right; font-size: 0.8em;">👁</span> </div> <div style="text-align: right; margin-top: 5px;"> <a href="#">forgot password?</a> </div> <div style="margin-top: 5px;"> <p>Please check "I'm not a robot."</p> <input type="checkbox"/> I'm not a robot           <div style="float: right; text-align: center;"> <br/> <small>reCAPTCHA<br/>Privacy - Terms</small> </div> </div> <div style="text-align: center; margin-top: 10px;"> <input type="submit" value="submit"/> </div> </div> |

4. 登入網站後請填寫個資同意或聲明書，如登入時無此步驟，請先暫停上課並與教育平臺中心聯絡。

After logging in to the website, please complete the consent or declaration form. If you are unable to follow this step during the log in process, please suspend the session and contact the Education Platform Center to assist you.

5. 免修申請(Apply for course waiver)

凡入學前已於原學校修讀研究所階段學術倫理教育線上課程且通過測驗者，請至臺灣學術倫理教育資源中心平臺下載修課證明，於入學後持修課證明文件至就讀系所辦理免修。

For those who have previously completed this course from other universities are exempt from redoing it. To request a course waiver, please download your Certificate of Completion from the website and hand it in to your department office to be excluded from this course.

6. 如有變更姓名或學籍資料問題等，請先與本校教務處註冊組徐小姐聯絡 (soup060421@ntut.edu.tw)。

If you have any questions about either changing your name or your student status information, please contact Ms. Xu ([soup060421@ntut.edu.tw](mailto:soup060421@ntut.edu.tw)) from the Registration Section of the Academic Affairs Office of the college.